

GLOBAL ERADICATION OF SMALLPOX

Transfer of Variola Virus Stock

THE NETHERLANDS (2 December 1981). — The variola virus stocks held at the *Rijks Instituut voor de Volksgezondheid* (National Institute of Public Health), Bilthoven, have been transferred to the Centers for Disease Control, Atlanta, where they are now safely stored.

In 1980 there were six laboratories retaining variola virus stocks, but early in January 1981, China destroyed all its stocks of variola virus.¹ There now remain only four laboratories retaining variola virus in the world—one each in South Africa, the Union of Soviet Socialist Republics, the United Kingdom and the United States of America.

¹ See No. 7, p. 56

ÉRADICATION MONDIALE DE LA VARIOLE

Transfert de stocks de virus variolique

PAYS-BAS (2 décembre 1981). — Les stocks de virus variolique détenus par le *Rijks Instituut voor de Volksgezondheid* (Institut national de la Santé publique) à Bilthoven ont été transférés aux *Centers for Disease Control* (Atlanta) où ils sont maintenant conservés dans des conditions de sécurité.

En 1980 six laboratoires conservaient des stocks de virus variolique, mais au début de janvier 1981 la Chine a détruit tous les stocks de virus variolique qu'elle détenait. Il ne reste maintenant dans le monde que quatre laboratoires où sont conservés des virus varioliques; ceux-ci se trouvent, à raison d'un par pays, en Afrique du Sud, aux États-Unis d'Amérique, au Royaume-Uni et en Union des Républiques socialistes soviétiques.

¹ Voir N° 7, p. 56.